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Írásbeli kérdés

az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Ki védi meg a magyar fogyasztót a gyenge minőségi import hagymával szemben?" címmel

a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Kóka János, a Gazdasági és

Közlekedési Minisztérium miniszteréhez .

A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr

Mellékelten megküldöm a Hagyma Terméktanácsnak május 30-án az Fogyasztóvédelmi

Főfelügyelőséghez küldött levelének másolatát azzal, hogy az abban foglalt kérdéseket

fenntartom, és azokra a választ írásban kérem .

Tisztelettel várom válaszait!

Budapest, 2005 . július 4 .
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Magyarországi Hagymatermesztők, Feldolgozók, Forgalmazók Szövetsége és Terméktanácsa
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Melléklet :	

Mint a magyarországi hagymatermelők, feldolgozók és forgalmazók
reprezentatív érdekvédelmi és érdekképviseleti szervezete, a Hagyma
Terméktanács folyamatosan figyelemmel kíséri a hagyma termékpálya
alakulását, annak eseményeit, jelenségeit .

Ez a figyelem kiterjed a kutatástól a termelésen keresztül egészen az
értékesítésig, -továbbá a külpiaci információk értékeléséig, a belföldi piaci
egyensúlyi helyzet áttekintéséig .

Az utóbbi időben - elsősorban a Magyar Köztársaság Európai Uniós
csatlakozását követően - jelentős változások tapasztalhatók a hazai zöldség-
gyümölcs forgalmazás területén .
Ezek részben kedvezőek - elsősorban a fogyasztók számára a választék
bővülése terén - de jelentős negatív hatások is jelentkeztek, amelyek a
hagymafélék terén is érezhetőek .

Gyakran tapasztaljuk - különösen a nagy áruházláncok esetében - hogy gyenge
minőségíí áru- található a polcokon (csírás, romlóhibás, méret alatti) amelyek
nem csupán esztétikai problémát jelentenek, de gyakran nem felelnek meg a
Magyar Élelmiszerkönyv előírásainak sem.

Emellett elharapózott a nem megfelelő termék megjelölés (p1 . import hagymát
magyar áruként forgalmaznak, vagy konténerbe kihelyezett hálós vöröshagyma
fölött a felirat így szerepel : „magyar, cseh, német vöröshagyma") ami alkalmas
a fogyasztók megtévesztésére .



Nem mehetünk el szó nélkül amellett sem, hogy a törvényben rögzített tilalom
ellenére - az alkalmazott eladási árból következtethetően - nem egyszer
beszerzési ár alatt értékesítenek, ez az ár gyakran a termelési költségeket sem
fedezi, s ez súlyosan sérti a többi kereskedő és a termelők érdekeit is .

Ugyanakkor az a tapasztalatunk, hogy amikor információt kérünk a
forgalmazóktól az általunk észlelt jelenségekről, - különösen a nagy
áruházláncok - vagy elzárkóznak az információ adástól, vagy egyáltalán nem
reagálnak kezdeményezésünkre .

Mindezek olyan körülmények, amelyek miatt indokoltnak tartanánk az
ellenőrzések számának és hatásosságának növelését .

Ennek megvalósításához felajánljuk a Hagyma Terméktanács szakmai
segítségét, beleértve akár az ellenőrzésekben való személyes közreműködés
formáját is .

A felvetett témák fontosságára tekintettel kérjük szíves válaszukat és hatékony
intézkedésüket .

Makó, 2005 . május 30 .

Tiszteletté

Füléki Lá zlo
elnök
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